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Datum 2023-03-20 

 

Tid kl. 09:00 – 12:00 

 

Plats Junselerummet, kommunhuset, Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Niklas Nordén, kommundirektör §§ 14 – 19 

närvarande Mattias Axelsson, ekonomienheten § 14 

 Marie Sundelin, kulturchef § 15 

 Eva Mårtensson, bibliotekschef § 15 

 Åke Gullersbo, teknisk chef §16 

 Mårten Henriksson, Umeå Energi § 16 

 Lars-Åke Svensson, Umeå Energi §16 

 Johan Andersson, kommunstyrelsens ordförande § 14 – 19  

 Gustav, praktikant § 14 – 19  

 Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 14 – 19 

 

 
 
 
 
 
  

 

Underskrifter Sekreterare Anna-Maria Andersson §§ 14 – 19 

 

 Ordförande Fredrik Granholm (C) §§ 14 – 19

  

 Justerare Lillemor Edholm (S) §§ 14 – 19

   

   

   

 
 

Bevis om justering 

 

Protokollet är justerat. 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 

www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    

   § §  

        

Ledamöter        

Fredrik Granholm (C) X      Ordförande 

Andreas Jonsson (C) X       

Kristina Eriksson (C) X       

Jörgen Åslund (Vi) X       

Lillemor Edholm (S) X       

Ersättare        

Joel Ölund (C) X       

Therése Kårén (C) X       

Emelie Wrede (C) X       

Diana Nilsson (V) ---       

Mikael Sjölund (S) ---       

 
 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll. 

Justeringen kommer att ske digitalt. 

 

Dagordning 
Dagordningen godkänns.    
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§ 14  

 

Ekonomi- och verksamhetsuppföljning, februari 2023 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling godkänner redovisad ekonomi- och 

verksamhetsuppföljning och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Mattias Axelsson, ekonomichef, delger ledamöterna verksamhetens resultat per 28 

februari 2023. Utskottets ledamöter har haft tillgång till verksamhetsuppföljningar för 

samtliga fyra verksamhetsgrenar. Utskottet ges möjlighet att ställa frågor.  
 

a) Avfall  

Före reglering av resultatet visar kommunalt avfall plus 289 000 kr jämfört med budget. 

Verksamhetsavfall har ett resultat med minus 150 000 kr jämfört med budget. En stor 

investering som ska göras under året men som inte startat upp än är de nya sopkärlen som ska 

införas. 

 

b) VA och avlopp  

Före reglering av resultatet visar VA och avlopp plus 673 000 kr jämfört med budget. Den 

största delen beror på lägre kostnader för reparation, underhåll och material. 

 

c) Gata och park 

Ligger just nu minus 725 000 kr jämför med budget. Största delen avser snöröjning och 

sandning vilket är påföljden av de snabba väderomslagen som varit. Flera 

investeringsprojekt är under planering men inget är påbörjat än. 
 

d) Samhällsutveckling 

Ligger nästan 2 400 000 kr plus mot budget vilket beror på lyckade bidragsansökningar 

inom kulturen och att kommunens fritidsanläggningar varit välbesökta.  

 

Mattias påminner om att det fortfarande är tidigt på året och att månadens siffror inte 

direkt kan visa vad resultatet för året kommer att bli.  

 
Beslutsunderlag  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park  

Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall  

Muntlig redovisning Mattias Axelsson, ekonomichef 
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§ 15    KS/74/2023 

 

Folkbiblioteksplan 2023 – 2026  
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att fastställa Folkbiblioteksplanen 2023 – 2026  

 

Ärendebeskrivning 

Nuvarande biblioteksplan för Sollefteå kommun har upphört att gälla och en ny har 

utformats. Den nya biblioteksplanen har ett tydligare perspektiv på medborgaren. Den är 

skriven på ett enkelt sätt och vänder sig direkt till medborgarna. Föreslagen plan följer 

den regionala biblioteksplanen. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Planen kommer inte att påverka Bibliotekets befintliga ram men det finns påbörjade 

projekt via kulturrådet där ambitionen är att vi ska söka mer statliga medel och för att 

dessa ansökningar ska kunna godkännas krävs en beslutad biblioteksplan. 

 

Lagrum 

Den nya Biblioteksplanen för 2023–2026 är skriven utifrån Bibliotekslagen 2013:801 och 

de prioriterade grupperna som lagen hänvisar till.   

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande 2023-02-24, Marie Sundelin, kulturchef, och Eva Mårtensson, 

bibliotekschef 

Folkbiblioteksplan 2023 – 2026, förslag version 1, 2023-02-23  

Muntligt föredragande, Marie Sundelin, kulturchef, och Eva Mårtensson, bibliotekschef 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Eva Mårtensson, Bibliotekschef  

Marie Sundelin, Kulturchef 
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§ 16  

 

Information: Projekt Norrslam 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 

 

- att tacka för informationen och lägga den till handlingarna 

- att mer tid för information måste avsättas på kommande möten då frågan är 

komplicerad och mer underlag behövs innan beslut kan tas 

 

Ärendebeskrivning 

Åke Gullersbo, teknisk chef, och Göran Pettersson, enhetschef teknisk verksamhet, 

tillsammans med Mårten Henriksson och Jakob Svärdström från Umeå Energi, deltar via 

videolänk, presenterar projektet Norrslam. 

 

Det här är en första information inom slamfrågan som kommer att vara en process som 

drivs fram i rask takt framöver. Avloppsslam är både en tillgång och ett problem. I det 

slam som finns i avloppen finns miljöfarligt avfall som måste omhändertas på särskilt sätt 

men också fosfor som är en naturtillgång som ska återföras till naturen. 

 

Idag använder Sollefteå kommun slammet till att sluttäcka gamla deponier vilket innebär 

att vi idag inte har någon kostnad för slammet men det är en hantering som inte kommer 

att fungera i längden. Behovet av deponitäckning är fyllt inom tre till fyra år vilket gör att 

vi behöver se över vår slamhantering inför framtiden.  

 

Umeå Energi vill bygga upp en anläggning för slamhantering som ska kunna hantera slam 

för hela Norrland. Man vill skapa en helhetslösning för hanteringen av slam och ta ansvar 

över hela slamkedjan. När det gäller den tekniska lösningen är man konservativ och vill 

hålla sig till välbeprövade metoder som är hållbara över tid. 

 

En förstudie är gjord och där har man snabbt hittat två spår: samförbränning i befintlig 

anläggning eller monoförbränning. Samförbränningen klarar Umeå kommuns 

slamproduktion men med monoförbränning har man kapacitet att ta omhand hela 

Norrlands slam vilket är ungefär 84 000 ton per år. Man tänker att för alla delägare i 

projektet ingår hela kedjan från upphämtning till omhändertagande av aska. 

Transportkostnaden hanteras av bolaget och delas lika av alla parter oberoende av 

avstånd. 

 

Kostnaden beräknas till ca 1 200 kr/ton men förhoppningen är att den kan sänkas genom 

att aska och fosfor i förlängningen kan säljas. 

 

Miljönyttan är att rensa kretsloppet från gifter, tillvara ta energi från förbränningen och 

skapa möjligheter för återföring av fosfor och askor till kretsloppet. Man har tittat på olika 
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tekniker kring fosfor men landat i att det är bättre att återföra fosforn till kretsloppet som 

gödning än att försöka återvinna den. Det pågår också ett projekt för att kunna fånga in 

koldioxid från förbränningen för att tillverka metanol av den.  

 

Problematiken kring slam är av naturliga skäl större i tätbefolkade områden och i övriga 

Europa är det mer eller mindre standard att förbränna slam. Umeå Energi har besökt ett 

monoförbränningsverk i Tyskland för att se hur tekniken fungerar. Den teknik man 

förespråkar i Umeå är den som används mest vid nybyggnationer av 

slamförbränningsverk ute i Europa. 

 

Det finns ingen specifik lagstiftning i Sverige för slam och dess hantering däremot finns 

fastslagna gränsvärden främst för tungmetaller. En statlig utredning gjordes 2020. 

Utredningen utmynnade i två olika förslag med mer eller mindre skarp lagstiftning mot 

spridning av slam och en säkerställning kring cirkulation av fosfor. Den nya 

lagstiftningen förväntas komma inom kort. 

 

När det gäller struktur och partnerskap är planen att skapa en kooperativ lösning där de 

kommunala/regionala slamaktörerna är partners och ägare. Man äger och investerar i 

förhållande till det behov man har. Slamaktörer under 2 000 ton per år som inte kan eller 

vill bli delägare erbjuds medlemskap i stället. Medlemskapet innebär att man garanteras 

samma priser och villkor som ägarna.  

 

Beslut om storlek på byggnationerna måste tas i sommar med sikte på att anläggningen är 

i drift i slutet av 2025, början av 2026. Kommunerna behöver därför anmäla intresse så 

snart som möjligt. 

 

Förvaltningen lyfter den här lösningen eftersom man ser det som en bra lösning och att 

det idag inte finns någon möjlighet att lösa frågan själv inom kommunen.  
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§ 17  

 

Information och presentation av verksamheterna – 
Tillväxt/Näringsliv 
 

Punkten utgår på grund av frånvaro av informationsgivare. 
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§ 18    KS/148/2022  

 

Medborgarförslag – Asfalterad basketplan i stadsparken 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att bifalla medborgarförslaget. 

Finansiering tas från potten särskilda satsningar (XX81256) 

 

Ärendebeskrivning 

Gabriel Waaranperä, Para, har lämnat ett Medborgarförslag om inrättande av en asfalterad 

basketplan i stadsparken Sollefteå. Förslagsställaren motiverar sitt förslag bland annat 

med att det bidrar till folkhälsa och livskvalité för våra barn och ungdomar i Sollefteå 

kommun. 

 

Förslaget har av kommunfullmäktige lämnats till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Förvaltningens bedömning och förslag till beslut 

Förvaltningen har undersökt förslaget och ser det som möjligt att anlägga en plan i nedre 

delen av stadsparken, där ytan även skulle kunna nyttjas till andra aktiviteter genom att 

göra korgarna demonterbara, men föreslår ändå att Medborgarförslaget ska avslås på 

grund av att finansiering saknas. 

 

Ungdomsdelegationens åsikt 

Ungdomsdelegationen har på uppdrag av Utskottet för samhällsutveckling undersökt 

intresset av en basketplan bland kommunens ungdomar i åldersspannet 13 – 20 år. Av de 

tjugotal ungdomar som svarat är samtliga eniga om att det är ett bra förslag och att en 

basketplan skulle göra stadsparken till en mer levande och lockande plats för ungdomar 

att träffas på. 

 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 2022-02-22, Gabriel Waaranperä 

Protokoll KF 2022-04-25 § 31 

Förvaltningsyttrande med bilaga 2022-12-20, Åke Gullersbo 

Protokoll SU 2023-01-23 § 6 

Yttrande från Ungdomsdelegationen 2023-02-22 

 

Förslag till beslut under mötet 

Fredrik Granlund (C) yrkar att utskottet föreslår bifall till medborgarförslaget och att 

medel för finansiering tas från potten för särskilda satsningar. Samtidigt ges uppdrag till 
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förvaltningen att undersöka pågående projekt för stadsparken för att säkerställa att en 

asfalterad yta inte är motstridigt långsiktiga planer för området. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer frågan om utskottet beslutar enligt Fredrik Granholm (C) förslag om 

bifall eller enligt förvaltningens förslag om avslag. Finner att utskottet beslutar enligt 

Fredrik Granholm (C) förslag om bifall. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Tekniska enheten 
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§ 19    KS/277/2022  

 

Medborgarförslag – Stimulera styrketräning för äldre 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling lämnar frågan utan förslag till beslut. 

 

Ärendebeskrivning 

Medborgarförslag har inkommit från Lars-Göran Forslund gällande prissättning för äldre 

på Aquarena. 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har samma bedömning gällande vikten av träning för äldre som 

medborgarförslaget påtalar. 

 

Priserna för styrketräning hos kommunägda Aquarena har tidigare, efter påtalande om att 

kommunen inte får vara prisledande, justerats i förhållande till andra gym på orten och 

nuvarande prissättning är fastställd av Kommunfullmäktige. Priserna på bad har inte höjts 

efter kommunens övertagande av anläggningen. 

 

Det abonnemang som medborgarförslaget hänvisade till på 149 kr/mån, som kallades 

”Carpe Diem”, gällde tillgång till anläggningen endast vissa tider på dagen och såldes av 

tidigare arrendator. Abonnemanget har inte varit möjligt att teckna sedan 2017. 

 

Förvaltningen ser positivt på bättre möjligheter för äldre att utöva fysisk aktivitet dock 

innebär det att ekonomiska medel behöver tillskjutas verksamheten ifall denna grupp skall 

subventioneras. Dessutom behöver påverkan på övriga aktörer beaktas då vi inte skall 

konkurrera med pris. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Väljer kommunen att anta medborgarförslaget att sälja abonnemang till seniorer för 

149 kr/mån bedömer förvaltningen ett inkomstbortfall på ca 300 000 kr/år. Förvaltningens 

bedömning är att en sänkning av priserna inte kommer att innebära så många fler 

besökare att det skulle täcka inkomstbortfallet vilket innebär att bortfallet måste 

kompenseras i Fritidsförvaltningens budget. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen lämnar frågan utan förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 2022-08-09 inklusive komplettering 2022-10-28, Lars-Göran Forslund 

Protokoll KF 2022-10-31 § 124 

Förvaltningsyttrande 2023-03-15, Bengt Åkerlind och Niklas Nordén 

Muntligt föredragande, Niklas Nordén 
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Datum 2023-03-20 


 


Tid kl. 09:00 – 12:00 


 


Plats Junselerummet, kommunhuset, Sollefteå 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga  Niklas Nordén, kommundirektör §§ 14 – 19 


närvarande Mattias Axelsson, ekonomienheten § 14 


 Marie Sundelin, kulturchef § 15 


 Eva Mårtensson, bibliotekschef § 15 


 Åke Gullersbo, teknisk chef §16 


 Mårten Henriksson, Umeå Energi § 16 


 Lars-Åke Svensson, Umeå Energi §16 


 Johan Andersson, kommunstyrelsens ordförande § 14 – 19  


 Gustav, praktikant § 14 – 19  


 Anna-Maria Andersson, sekreterare, §§ 14 – 19 


 


 
 
 
 
 
  


 


Underskrifter Sekreterare Anna-Maria Andersson §§ 14 – 19 


 


 Ordförande Fredrik Granholm (C) §§ 14 – 19


  


 Justerare Lillemor Edholm (S) §§ 14 – 19


   


   


   


 
 


Bevis om justering 


 


Protokollet är justerat. 


Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala anslagstavla, 


www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    


   § §  


        


Ledamöter        


Fredrik Granholm (C) X      Ordförande 


Andreas Jonsson (C) X       


Kristina Eriksson (C) X       


Jörgen Åslund (Vi) X       


Lillemor Edholm (S) X       


Ersättare        


Joel Ölund (C) X       


Therése Kårén (C) X       


Emelie Wrede (C) X       


Diana Nilsson (V) ---       


Mikael Sjölund (S) ---       


 
 
Val av justerare 
Lillemor Edholm (S) utses till justerare av dagens protokoll. 


Justeringen kommer att ske digitalt. 


 


Dagordning 
Dagordningen godkänns.    
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§ 14  


 


Ekonomi- och verksamhetsuppföljning, februari 2023 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling godkänner redovisad ekonomi- och 


verksamhetsuppföljning och lägger den till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Mattias Axelsson, ekonomichef, delger ledamöterna verksamhetens resultat per 28 


februari 2023. Utskottets ledamöter har haft tillgång till verksamhetsuppföljningar för 


samtliga fyra verksamhetsgrenar. Utskottet ges möjlighet att ställa frågor.  
 


a) Avfall  


Före reglering av resultatet visar kommunalt avfall plus 289 000 kr jämfört med budget. 


Verksamhetsavfall har ett resultat med minus 150 000 kr jämfört med budget. En stor 


investering som ska göras under året men som inte startat upp än är de nya sopkärlen som ska 


införas. 


 


b) VA och avlopp  


Före reglering av resultatet visar VA och avlopp plus 673 000 kr jämfört med budget. Den 


största delen beror på lägre kostnader för reparation, underhåll och material. 


 


c) Gata och park 


Ligger just nu minus 725 000 kr jämför med budget. Största delen avser snöröjning och 


sandning vilket är påföljden av de snabba väderomslagen som varit. Flera 


investeringsprojekt är under planering men inget är påbörjat än. 
 


d) Samhällsutveckling 


Ligger nästan 2 400 000 kr plus mot budget vilket beror på lyckade bidragsansökningar 


inom kulturen och att kommunens fritidsanläggningar varit välbesökta.  


 


Mattias påminner om att det fortfarande är tidigt på året och att månadens siffror inte 


direkt kan visa vad resultatet för året kommer att bli.  


 
Beslutsunderlag  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Samhällsutveckling  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning VA och avlopp  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Gata och park  


Verksamhets- och ekonomiuppföljning Avfall  


Muntlig redovisning Mattias Axelsson, ekonomichef 
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§ 15    KS/74/2023 


 


Folkbiblioteksplan 2023 – 2026  
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att fastställa Folkbiblioteksplanen 2023 – 2026  


 


Ärendebeskrivning 


Nuvarande biblioteksplan för Sollefteå kommun har upphört att gälla och en ny har 


utformats. Den nya biblioteksplanen har ett tydligare perspektiv på medborgaren. Den är 


skriven på ett enkelt sätt och vänder sig direkt till medborgarna. Föreslagen plan följer 


den regionala biblioteksplanen. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Planen kommer inte att påverka Bibliotekets befintliga ram men det finns påbörjade 


projekt via kulturrådet där ambitionen är att vi ska söka mer statliga medel och för att 


dessa ansökningar ska kunna godkännas krävs en beslutad biblioteksplan. 


 


Lagrum 


Den nya Biblioteksplanen för 2023–2026 är skriven utifrån Bibliotekslagen 2013:801 och 


de prioriterade grupperna som lagen hänvisar till.   


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande 2023-02-24, Marie Sundelin, kulturchef, och Eva Mårtensson, 


bibliotekschef 


Folkbiblioteksplan 2023 – 2026, förslag version 1, 2023-02-23  


Muntligt föredragande, Marie Sundelin, kulturchef, och Eva Mårtensson, bibliotekschef 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till 


Eva Mårtensson, Bibliotekschef  


Marie Sundelin, Kulturchef 
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§ 16  


 


Information: Projekt Norrslam 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutar 


 


- att tacka för informationen och lägga den till handlingarna 


- att mer tid för information måste avsättas på kommande möten då frågan är 


komplicerad och mer underlag behövs innan beslut kan tas 


 


Ärendebeskrivning 


Åke Gullersbo, teknisk chef, och Göran Pettersson, enhetschef teknisk verksamhet, 


tillsammans med Mårten Henriksson och Jakob Svärdström från Umeå Energi, deltar via 


videolänk, presenterar projektet Norrslam. 


 


Det här är en första information inom slamfrågan som kommer att vara en process som 


drivs fram i rask takt framöver. Avloppsslam är både en tillgång och ett problem. I det 


slam som finns i avloppen finns miljöfarligt avfall som måste omhändertas på särskilt sätt 


men också fosfor som är en naturtillgång som ska återföras till naturen. 


 


Idag använder Sollefteå kommun slammet till att sluttäcka gamla deponier vilket innebär 


att vi idag inte har någon kostnad för slammet men det är en hantering som inte kommer 


att fungera i längden. Behovet av deponitäckning är fyllt inom tre till fyra år vilket gör att 


vi behöver se över vår slamhantering inför framtiden.  


 


Umeå Energi vill bygga upp en anläggning för slamhantering som ska kunna hantera slam 


för hela Norrland. Man vill skapa en helhetslösning för hanteringen av slam och ta ansvar 


över hela slamkedjan. När det gäller den tekniska lösningen är man konservativ och vill 


hålla sig till välbeprövade metoder som är hållbara över tid. 


 


En förstudie är gjord och där har man snabbt hittat två spår: samförbränning i befintlig 


anläggning eller monoförbränning. Samförbränningen klarar Umeå kommuns 


slamproduktion men med monoförbränning har man kapacitet att ta omhand hela 


Norrlands slam vilket är ungefär 84 000 ton per år. Man tänker att för alla delägare i 


projektet ingår hela kedjan från upphämtning till omhändertagande av aska. 


Transportkostnaden hanteras av bolaget och delas lika av alla parter oberoende av 


avstånd. 


 


Kostnaden beräknas till ca 1 200 kr/ton men förhoppningen är att den kan sänkas genom 


att aska och fosfor i förlängningen kan säljas. 


 


Miljönyttan är att rensa kretsloppet från gifter, tillvara ta energi från förbränningen och 


skapa möjligheter för återföring av fosfor och askor till kretsloppet. Man har tittat på olika 
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tekniker kring fosfor men landat i att det är bättre att återföra fosforn till kretsloppet som 


gödning än att försöka återvinna den. Det pågår också ett projekt för att kunna fånga in 


koldioxid från förbränningen för att tillverka metanol av den.  


 


Problematiken kring slam är av naturliga skäl större i tätbefolkade områden och i övriga 


Europa är det mer eller mindre standard att förbränna slam. Umeå Energi har besökt ett 


monoförbränningsverk i Tyskland för att se hur tekniken fungerar. Den teknik man 


förespråkar i Umeå är den som används mest vid nybyggnationer av 


slamförbränningsverk ute i Europa. 


 


Det finns ingen specifik lagstiftning i Sverige för slam och dess hantering däremot finns 


fastslagna gränsvärden främst för tungmetaller. En statlig utredning gjordes 2020. 


Utredningen utmynnade i två olika förslag med mer eller mindre skarp lagstiftning mot 


spridning av slam och en säkerställning kring cirkulation av fosfor. Den nya 


lagstiftningen förväntas komma inom kort. 


 


När det gäller struktur och partnerskap är planen att skapa en kooperativ lösning där de 


kommunala/regionala slamaktörerna är partners och ägare. Man äger och investerar i 


förhållande till det behov man har. Slamaktörer under 2 000 ton per år som inte kan eller 


vill bli delägare erbjuds medlemskap i stället. Medlemskapet innebär att man garanteras 


samma priser och villkor som ägarna.  


 


Beslut om storlek på byggnationerna måste tas i sommar med sikte på att anläggningen är 


i drift i slutet av 2025, början av 2026. Kommunerna behöver därför anmäla intresse så 


snart som möjligt. 


 


Förvaltningen lyfter den här lösningen eftersom man ser det som en bra lösning och att 


det idag inte finns någon möjlighet att lösa frågan själv inom kommunen.  
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§ 17  


 


Information och presentation av verksamheterna – 
Tillväxt/Näringsliv 
 


Punkten utgår på grund av frånvaro av informationsgivare. 
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§ 18    KS/148/2022  


 


Medborgarförslag – Asfalterad basketplan i stadsparken 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling föreslår 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att bifalla medborgarförslaget. 


Finansiering tas från potten särskilda satsningar (XX81256) 


 


Ärendebeskrivning 


Gabriel Waaranperä, Para, har lämnat ett Medborgarförslag om inrättande av en asfalterad 


basketplan i stadsparken Sollefteå. Förslagsställaren motiverar sitt förslag bland annat 


med att det bidrar till folkhälsa och livskvalité för våra barn och ungdomar i Sollefteå 


kommun. 


 


Förslaget har av kommunfullmäktige lämnats till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Förvaltningens bedömning och förslag till beslut 


Förvaltningen har undersökt förslaget och ser det som möjligt att anlägga en plan i nedre 


delen av stadsparken, där ytan även skulle kunna nyttjas till andra aktiviteter genom att 


göra korgarna demonterbara, men föreslår ändå att Medborgarförslaget ska avslås på 


grund av att finansiering saknas. 


 


Ungdomsdelegationens åsikt 


Ungdomsdelegationen har på uppdrag av Utskottet för samhällsutveckling undersökt 


intresset av en basketplan bland kommunens ungdomar i åldersspannet 13 – 20 år. Av de 


tjugotal ungdomar som svarat är samtliga eniga om att det är ett bra förslag och att en 


basketplan skulle göra stadsparken till en mer levande och lockande plats för ungdomar 


att träffas på. 


 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 2022-02-22, Gabriel Waaranperä 


Protokoll KF 2022-04-25 § 31 


Förvaltningsyttrande med bilaga 2022-12-20, Åke Gullersbo 


Protokoll SU 2023-01-23 § 6 


Yttrande från Ungdomsdelegationen 2023-02-22 


 


Förslag till beslut under mötet 


Fredrik Granlund (C) yrkar att utskottet föreslår bifall till medborgarförslaget och att 


medel för finansiering tas från potten för särskilda satsningar. Samtidigt ges uppdrag till 
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förvaltningen att undersöka pågående projekt för stadsparken för att säkerställa att en 


asfalterad yta inte är motstridigt långsiktiga planer för området. 


 


Beslutsgång 


Ordförande ställer frågan om utskottet beslutar enligt Fredrik Granholm (C) förslag om 


bifall eller enligt förvaltningens förslag om avslag. Finner att utskottet beslutar enligt 


Fredrik Granholm (C) förslag om bifall. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skickas till 


Tekniska enheten 
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§ 19    KS/277/2022  


 


Medborgarförslag – Stimulera styrketräning för äldre 
 


Beslut 
Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling lämnar frågan utan förslag till beslut. 


 


Ärendebeskrivning 


Medborgarförslag har inkommit från Lars-Göran Forslund gällande prissättning för äldre 


på Aquarena. 


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen har samma bedömning gällande vikten av träning för äldre som 


medborgarförslaget påtalar. 


 


Priserna för styrketräning hos kommunägda Aquarena har tidigare, efter påtalande om att 


kommunen inte får vara prisledande, justerats i förhållande till andra gym på orten och 


nuvarande prissättning är fastställd av Kommunfullmäktige. Priserna på bad har inte höjts 


efter kommunens övertagande av anläggningen. 


 


Det abonnemang som medborgarförslaget hänvisade till på 149 kr/mån, som kallades 


”Carpe Diem”, gällde tillgång till anläggningen endast vissa tider på dagen och såldes av 


tidigare arrendator. Abonnemanget har inte varit möjligt att teckna sedan 2017. 


 


Förvaltningen ser positivt på bättre möjligheter för äldre att utöva fysisk aktivitet dock 


innebär det att ekonomiska medel behöver tillskjutas verksamheten ifall denna grupp skall 


subventioneras. Dessutom behöver påverkan på övriga aktörer beaktas då vi inte skall 


konkurrera med pris. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Väljer kommunen att anta medborgarförslaget att sälja abonnemang till seniorer för 


149 kr/mån bedömer förvaltningen ett inkomstbortfall på ca 300 000 kr/år. Förvaltningens 


bedömning är att en sänkning av priserna inte kommer att innebära så många fler 


besökare att det skulle täcka inkomstbortfallet vilket innebär att bortfallet måste 


kompenseras i Fritidsförvaltningens budget. 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen lämnar frågan utan förslag till beslut. 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 2022-08-09 inklusive komplettering 2022-10-28, Lars-Göran Forslund 


Protokoll KF 2022-10-31 § 124 


Förvaltningsyttrande 2023-03-15, Bengt Åkerlind och Niklas Nordén 


Muntligt föredragande, Niklas Nordén 





